
 
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 

Από το υπ’ αριθ. 16/2014 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 286/2014                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έκδοση ψηφίσματος κατά της καταστροφής των 
χημικών όπλων της Συρίας στη Μεσόγειο Θάλασσα. 

 
Σήμερα 14 Ιουλίου του έτους 2014 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 19:00 συνήλθε 

σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού 
Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 10-7-
2014 γραπτή πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους 
Δημοτικών & Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων, τον Πρόεδρο του 
Τοπικού Συμβουλίου Νέων και στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 
3852/2010 και του άρθρου 7 του Ν. 3443/2006. 

Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, 
αφού επί συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  26 μέλη: 

                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 
1)Μ. Σουμελίδης, 2)Γ. Μιχαηλίδης, 3)Α. Λαζαρίδης, 
4)Ε.Αρχοντάκη, 5)Π. Παυλίδης, 6)Τ. Χατζηαθανασίου, 
7)Θ.Αγγελίνας, 8)Λ. Πουλασουχίδης, 9)Κ. Βοργιαζίδης, 
10)Ν.Μωυσιάδης, 11)Χ. Κούτρας, 12)Ν. Μαυροκεφαλίδης, 
13)Α. Καγκελίδης, 14)Μ. Παπαϊωάννου, 15)Θ. Κορωνάς, 
16)Γ. Κάκαρης, 17)Β. Παπαδόπουλος, 18)Β.Λυκοστράτης, 
19)Α. Γκαμπέσης, 20)Κ. Κοστογλίδου, 21)Β. Γιαννουλάκης, 
22)Χ. Τσιούντας, 23)Δ. Γκέκα, 24)Α. Παπαδόπουλος, 
25)Ι.Ασλανίδης, 26)Ι.Αγγέλογλου. 

Δ. Δάσκαλος, Θ. Θεοδωρίδης, 
Ν.Τσιαμήτρος, Β. Σταυροπούλου, 
Χ.Γαϊτάνου, Κ. Κουτσαντάς, 
Α.Δέλλας, Α. Νεστορόπουλος, 
Ε.Γουναράς, Γ. Σουμπέκας, 
Κ.Παναγιωτίδης, Α. Βασιάδης, 
Σ.Κουμτσίδης, Ι. Σοφρόνωφ, 
Γ.Μελιόπουλος 

        Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                     Απών Πρόεδρος 
         & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               Τ.Σ. Νέων 

Ι. Λιάτσιου, Ν. Αγγέλου Κ.Καπανίδης 
Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Σ.Ασλάνογλου, Δ. Κουλουριώτης, Χ. Δουλγερίδου, Θ. Σούλας, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, Η.Σοφιανίδης,  
Σ. Μισοκέφαλος, Α. Βοργιαζίδου, Ι. Παπαδόπουλος, Α. Πέτρου, Ε. Κελεσίδης, Α. Κακαγιάννης, Α.Ορφανίδου, 
Η.Μπατσαράς, Σ. Ρίσσου, Γ. Οικονόμου, Ι. Χειμώνας, Κ. Νένος, Χ. Τσανασίδης, Ι. Καπετανίδης, 
Π.Ποταμόπουλος, Π. Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ. Λαμπριανίδης, Μ. Τέτος. 
Σημείωση: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση αποχώρησε ο κ.Α.Γκαμπέσης. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 286/2014 απόφασης αποχώρησε η κ.Κ.Κοστογλίδου. 
3) Κατά τη συζήτηση του πρακτικού επί του 3ου εκτάκτου θέματος προσήλθαν οι κ.κ. Κ.Κοστογλίδου, Μ.Παπαϊωάννου. 
4) Κατά τη συζήτηση του πρακτικού επί του 4ου εκτάκτου θέματος αποχώρησε ο κ.Ι.Ασλανίδης. 
5) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 287/2014 απόφασης προσήλθε ο κ. Ι.Ασλανίδης. 
6) Κατά τη διάρκεια των επί μέρους ψηφοφοριών της υπ’ αριθ. 287/2014 απόφασης αποχώρησαν κι επανήλθαν οι κ.κ. 
Τ.Χατζηαθανασίου, Ν.Μωυσιάδης, Θ.Αγγελίνας. 
7) Κατά τη συζήτηση του πρακτικού επί του 2ου θέματος της ημερήσιας διάταξης αποχώρησαν οι κ.κ. Ι.Ασλανίδης, 
Χ.Τσιούντας, Γ.Μιχαηλίδης. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 289/2014 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Θ.Αγγελίνας, Α.Καγκελίδης. 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 290/2014 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ν.Μωυσιάδης, Γ.Κάκαρης. 
10) Κατά τη συζήτηση του πρακτικού επί του 6ου θέματος της ημερήσιας διάταξης προσήλθε ο κ.Ν.Μωυσιάδης. 
11) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 291/2014 απόφασης αποχώρησε η κ.Ε.Αρχοντάκη. 
12) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 297/2014 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ.Π.Παυλίδης, Α.Παπαδόπουλος. 
13) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 298/2014 απόφασης προσήλθε ο κ. Α.Παπαδόπουλος. 
14) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 291/2014 απόφασης αποχώρησε ο κ.Ι.Αγγέλογλου. 
15) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 303/2014 απόφασης αποχώρησε η κ.Κ.Κοστογλίδου. 
 

 
 
 

 



Στη συνέχεια ο πρόεδρος έδωσε το λόγο στη Δήμαρχο Χαρίκλεια Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδη, η 
οποία εξέθεσε στο σώμα τα εξής: 

Ζητώ από το Δ.Σ. τη συζήτηση και λήψη απόφασης εκτάκτως επί του θέματος της έκδοσης 
ψηφίσματος κατά της καταστροφής των χημικών όπλων της Συρίας στη Μεσόγειο Θάλασσα 

Πρόεδρος: Συμφωνεί το σώμα με την πρόταση της Δημάρχου; 
Μέλη: Ναι. 
Στη συνέχεια, αφού δέχθηκε ομόφωνα το συμβούλιο να συζητήσει και αποφασίσει για το 

παρακάτω θέμα που δεν είναι γραμμένο στην ημερήσια διάταξη και το οποίο έκρινε ως κατεπείγον, 
ο πρόεδρος εισηγούμενος το θέμα, έδωσε το λόγο στη Δήμαρχο Χαρίκλεια Ουσουλτζόγλου-
Γεωργιάδη, η οποία εξέθεσε στο σώμα τα εξής:  

Ο Δήμος Βέροιας εκφράζει την πλήρη αντίθεσή του για την εξουδετέρωση και διάθεση των 
Χημικών Όπλων της Συρίας στα διεθνή ύδατα της Μεσογείου, εγγύς της θαλάσσιας περιοχής 
δυτικά της Κρήτης. 

Η περιοχή της Κρήτης μπορεί να δεχτεί ανεπανόρθωτο πλήγμα, καθώς τα θαλάσσια 
ρεύματα θα μεταφέρουν τοξικές ουσίες που τυχόν θα προκύψουν από την επεξεργασία των 
χημικών στα παράλιά της, με άγνωστες επιπτώσεις στα θαλάσσια οικοσυστήματα και κατ’ 
επέκταση στην υγεία του ανθρώπου. Είναι προφανές ότι οι επιπτώσεις αυτές θα έχουν σοβαρό 
αντίκτυπο στην οικονομία της ευρύτερης περιοχής, της οποίας οι φυσικοί και πολιτιστικοί πόροι 
αποτελούν την κινητήρια δύναμη για ένα άλλο μοντέλο ανάπτυξης σε αντίθεση με αυτό που 
σχεδιάζουν για μας. 

Αλλά και μόνο αυτή η για πρώτη φορά δοκιμαζόμενη πρακτική της υδρόλυσης χημικών σε 
θαλάσσιες περιοχές, προκαλεί δυσμενείς επιπτώσεις στην προτίμηση των Κρητικών ακτών ως τόπο 
προορισμού θερινών διακοπών για τα προσεχή χρόνια υπό τον φόβο της μόλυνσης των υδάτων της 
περιοχής. 

Η υποβάθμιση της Κρήτης και της ευρύτερης περιοχής, ως τουριστικού προορισμού στη 
λεκάνη της Μεσογείου εξ αιτίας και μόνο της υποψίας μόλυνσης των υδάτων από βαρέα τοξικά 
κατάλοιπα της υδρόλυσης, αρκούσε για να αποτελέσει αφορμή άρνησης της κυβέρνησης στις 
πρακτικές των δυνάμεων που επέλεξαν μια κλειστή θάλασσα σαν τη Μεσόγειο για τα πειράματά 
τους. 

Το ίδιο αυτονόητη θα πρέπει να είναι και η οργανωμένη μας αντίδραση. 
Πιστεύουμε ότι μοναδική οριστική λύση είναι, όχι μόνο η τυπική απαγόρευση χρήσης 

όπλων χημικού πολέμου, αλλά η εφαρμογή μέτρων αποτροπής κατασκευής χημικών και πυρηνικών 
οπλοστασίων από όλες τις χώρες του πλανήτη μας, χωρίς καμιά απολύτως εξαίρεση. 

Ο Δήμος Βέροιας, μετά από εκτενή συζήτηση όλων των παραπάνω αποφασίζει: 
«Καταδικάζουμε την μέχρι τώρα τακτική της Ελληνικής Κυβέρνησης στο θέμα της 

καταστροφής των χημικών όπλων της Συρίας στη Μεσόγειο και την καλούμε: 
- Να ασκήσει βέτο κατά της απόφασης αυτής του Οργανισμού για την απαγόρευση των 

χημικών όπλων. 
- Να παρέμβει αποτρεπτικά στον ΟΗΕ, που έχει τεθεί επικεφαλής για την επίβλεψη της 

όλης διαδικασίας, συντονίζοντας την παρέμβασή της με τις χώρες που γειτνιάζουν 
άμεσα με τη θαλάσσια περιοχή που θα γίνει η «εξουδετέρωση» (Ιταλία και Μάλτα). 

Καλούμε κι εμείς από τη Βέροια τα όργανα της Αυτοδιοίκησης να αναδείξουν το θέμα, να 
κινητοποιήσουν τους κατοίκους στους Δήμους ευθύνης τους και να συμμετέχουν ενεργά στις 
κινητοποιήσεις-διαμαρτυρίες που θα οργανωθούν στο επόμενο διάστημα. Η σιωπή είναι συνενοχή. 

Δηλώνουμε παρόντες στη διοργάνωση από κοινού πρωτοβουλιών και δράσεων, σε Παν-
Μεσογειακό επίπεδο, για να αναδειχθεί η κλειστή θάλασσα της Μεσογείου ως τόπος πολιτισμού 
και ειρήνης και να οριοθετηθεί ως ζώνη προστατευμένη από περιβαλλοντικές επιβαρύνσεις. 

Έμπρακτα διαδίδουμε το αφυπνιστικό μήνυμα «όχι στα χημικά της Συρίας στη Μεσόγειο, 
όχι στο θάνατο, ναι στην ειρήνη και τη ζωή», συμμετέχοντας μαζικά σε κινητοποιήσεις τοπικών 
φορέων, εφόσον αυτές διοργανωθούν. 

Τον τόπο, μας τον παρέδωσαν καθαρό και αμόλυντο και σε διανοούμαστε να επιτρέψουμε 
να τον μολύνουν. Η ανοχή, η σιωπή κι ο εφησυχασμός, σε αυτές τις συνθήκες δε μας επιτρέπεται, 
καθώς μας κάνει συνένοχους στο έγκλημα». 

Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 



Β.Παπαδόπουλος: Μιλάμε μόνο για τις ακτές της Κρήτης, ενώ πρέπει να μιλήσουμε για όλα 
τα ελληνικά νησιά. Για την ευρύτερη περιοχή. Να αναφέρουμε καλύτερα για όλο το Αιγαίο. 

Μιχαηλίδης: Εκ προοιμίου θα πω ότι συμφωνώ με το ψήφισμα, όμως θέλω να κάνω μια 
παρατήρηση: Σε αυτό το Δ.Σ. έχουν εκφραστεί και ψηφιστεί πάρα πολλά ψηφίσματα. 

Το Δ.Σ. της παρούσας τετραετίας ίσως μπορεί να χαρακτηριστεί το Δ.Σ. των ψηφισμάτων, 
μιας κι έχουν περάσει από εδώ εκατοντάδες ψηφίσματα. 

Ρητορικό το ερώτημα, αλλά ποιο δικό μας ψήφισμα «γαργάλισε» κάποιου το αυτί; Πείτε 
μου ένα από όλα τα ψηφίσματα.  

Δεύτερον, μήπως θα έπρεπε κάποια στιγμή κι εμείς (επιτρέψτε μου την έκφραση) να 
τραβήξουμε και να μη συρόμαστε πίσω από επιλογές άλλων (ΚΕΔΕ κτλ.) και να βγάλουμε ένα 
ψήφισμα κεντρικό για το ροδάκινο, που ταλαιπωρεί τον κόσμο, είτε με τις αποζημιώσεις, είτε με 
την τιμή του ροδακίνου και κάποια στιγμή να έρθει η ΚΕΔΕ να πει τους Δήμους ότι «Εκεί στη 
Βέροια, την Ημαθία, την Πέλλα ή στην Πιερία» ένα ψήφισμα για την κυβέρνηση, για όπου πρέπει 
να πάει για να πιάσει τόπο;  

Μια ζωή συρόμαστε από ψηφίσματα που μας υποδεικνύουν κάποιοι κι αυτό είναι 
πραγματικότητα. 

Επαναλαμβάνω Δήμαρχε ότι δε διαφωνώ με την ουσία του ψηφίσματος. Είναι σωστό, όμως 
κάποια στιγμή κι εμείς ότι αυτή είναι η πραγματικότητα, για να μη χαρακτηριζόμαστε κι εμείς όπως 
λέει κι ο κ.Παυλίδης «Των γραμμάτων του Θεού» ή των ψηφισμάτων χωρίς αποτέλεσμα. 

Μωυσιάδης: Συμφωνώ με το ψήφισμα, αλλά θα ήθελα να προστεθεί (γιατί αυτό 
αντιλαμβάνομαι ότι αφορά μόνο τη Συρία) και κάτι ακόμη. Πρόσφατα διάβασα ότι τα ίδια χημικά 
από τη Λιβύη πηγαίνουν νότια της Κρήτης κι έχουν γίνει και διαμαρτυρίες. Θα μπορούσαμε να 
προσθέσουμε το «από όπου κι αν προέρχονται.», για να πιάσουμε ένα πιο ευρύ φάσμα. Γιατί μόνο 
της Συρίας; Της Λιβύης που τα ρίχνουν εκεί και γίνεται η επεξεργασία; Μία πρόσθεση της φράσης 
«από όπου κι αν προέρχονται»  

Πρόεδρος: Το αναφέρει κ.Μωυσιάδη, όχι στα χημικά γενικώς. 
Δήμαρχος: Απαντώντας στον κ.Μιχαηλίδη, να πω ότι δεν είναι μόνο το δικό μας ψήφισμα 

που κάνει τη διαφορά, είναι πολλά μαζεμένα ψηφίσματα που πιέζουν προς μια κατεύθυνση. Δεν 
είναι «φωνή βοώντος». Είναι πάρα πολύ σωστό αυτό. Θα μπορούσαμε να στείλουμε σε 
περισσότερους αποδέκτες το ψήφισμα που είχαμε για τα ροδάκινα σε πρόσφατη συνεδρίαση.  

Έχει φύγει σε πολλούς αποδέκτες, αλλά θα μπορούσαμε να στείλουμε σε όλους τους 
Δήμους και να τους πούμε να βγάλουν κι αυτοί. Αυτό δηλαδή που κάνουν οι Κρητικοί σήμερα και 
παλεύουν για την υγεία των γύρω θαλασσών. Είναι σωστό σαν σκέψη κι εγώ δεν έχω κανένα 
πρόβλημα να … Θα σας δώσω και τον πίνακα αποδεκτών. 

Πρόεδρος: Συμφωνείτε με την εισήγηση της Δημάρχου; 
Μέλη: Ναι. 
Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 

1.- Την εισήγηση της Δημάρχου. 
2.- Τις διατάξεις των άρθρων 65 και 67 του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης). 
 

Αποφασίζει Ομόφωνα 
  

Α) Εγκρίνει τη συζήτηση και λήψη απόφασης για το παραπάνω θέμα ως κατεπείγον. 
Β) 1.- Εγκρίνει την έκδοση του παρακάτω ψηφίσματος:  
«Το Δ.Σ. του Δήμου Βέροιας καταδικάζει την μέχρι τώρα τακτική της Ελληνικής 

Κυβέρνησης στο θέμα της καταστροφής των χημικών όπλων της Συρίας στη Μεσόγειο και την 
καλεί: 

- Να ασκήσει βέτο κατά της απόφασης αυτής του Οργανισμού για την απαγόρευση των 
χημικών όπλων. 

- Να παρέμβει αποτρεπτικά στον ΟΗΕ, που έχει τεθεί επικεφαλής για την επίβλεψη της 
όλης διαδικασίας, συντονίζοντας την παρέμβασή της με τις χώρες που γειτνιάζουν 
άμεσα με τη θαλάσσια περιοχή που θα γίνει η «εξουδετέρωση» (Ιταλία και Μάλτα). 



Καλούμε κι εμείς από τη Βέροια τα όργανα της Αυτοδιοίκησης να αναδείξουν το θέμα, να 
κινητοποιήσουν τους κατοίκους στους Δήμους ευθύνης τους και να συμμετέχουν ενεργά στις 
κινητοποιήσεις-διαμαρτυρίες που θα οργανωθούν στο επόμενο διάστημα. Η σιωπή είναι συνενοχή. 

Δηλώνουμε παρόντες στη διοργάνωση από κοινού πρωτοβουλιών και δράσεων, σε Παν-
Μεσογειακό επίπεδο, για να αναδειχθεί η κλειστή θάλασσα της Μεσογείου ως τόπος πολιτισμού 
και ειρήνης και να οριοθετηθεί ως ζώνη προστατευμένη από περιβαλλοντικές επιβαρύνσεις. 

Έμπρακτα διαδίδουμε το αφυπνιστικό μήνυμα «όχι στα χημικά της Συρίας στη Μεσόγειο, 
όχι στο θάνατο, ναι στην ειρήνη και τη ζωή», συμμετέχοντας μαζικά σε κινητοποιήσεις τοπικών 
φορέων, εφόσον αυτές διοργανωθούν. 

Τον τόπο, μας τον παρέδωσαν καθαρό και αμόλυντο και σε διανοούμαστε να επιτρέψουμε 
να τον μολύνουν. Η ανοχή, η σιωπή κι ο εφησυχασμός, σε αυτές τις συνθήκες δε μας επιτρέπεται, 
καθώς μας κάνει συνένοχους στο έγκλημα». 

2.- Το παρόν ψήφισμα να κοινοποιηθεί στους κάτωθι αποδέκτες: 
 Πρωθυπουργό της Ελλάδας. 
 Αντιπρόεδρο της Κυβέρνησης και Υπουργό Εξωτερικών. 
 Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιματικής Αλλαγής  
 Περιφερειάρχη Κρήτης 
 Γ.Γ. Αποκεντρωμένης Διοίκησης Κρήτης 
 Δήμαρχο Αρχανών-Αστερουσίων 
 Τεχνικό Επιμελητήριο Ελλάδας, Τμήμα Κεντρικής Μακεδονίας 
 Γεωτεχνικό Επιμελητήριο Ελλάδας, Παρ. Κ.Μακεδονίας. 
 Τοπικά έντυπα και ηλεκτρονικά Μ.Μ.Ε. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  286 / 2014 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Τηλέμαχος Χατζηαθανασίου 

 
 

 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Μ. Σουμελίδης     
Γ. Μιχαηλίδης     
Α.  Λαζαρίδης     
Ε. Αρχοντάκη   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Π. Παυλίδης  Ι. Λιάτσιου  
Θ. Αγγελίνας  Ν. Αγγέλου  
Λ. Πουλασουχίδης     
Κ. Βοργιαζίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Χ. Κούτρας     
Ν. Μαυροκεφαλίδης     
Α. Καγκελίδης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Θ. Κορωνάς     
Γ. Κάκαρης     
Β. Παπαδόπουλος     
Β. Λυκοστράτης     
Α. Γκαμπέσης     
Κ. Κοστογλίδου     
Β. Γιαννουλάκης     
Χ. Τσιούντας     
Δ. Γκέκα     
Α. Παπαδόπουλος     
Ι. Ασλανίδης     
Ι. Αγγέλογλου     
      
      
      
      
      
   

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  17-7-2014 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ 
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

  
  
  
  
  
  
  
  

 
 

 
 
 
 


